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تلخيص المطلوب في امتحان الشهرين
1- سورة الواقعة 2 من صفحة 11-15 (مع حفظ الآيات من 41-55 مع معاني السورة)
[bookmark: _heading=h.gjdgxs]-معنى: حميم ماء شديد الحرارة\ معنى سموم: ريح شديدة الحرارة \ معنى مترفين: منعمين بالحرام\ معنى الحنث: الشرك بالله
-استحق اصحاب الشمال العقاب في نار جهنم لأنهم كانوا ينكرون البعث يوم القيامة

-قوله تعالى (أءنتم انزلتموه من المزن أم نحن المنزلون) تعني إنزال المطر من السحب
-قوله تعالى (لو نشاء لجعلنه حطاما) اهلاك النبات
- قوله تعالى (لو نشاء جعلنه أجاجا) جعل المطر مالحا

2- آثار الإيمان بأسماء الله وصفاته 38- 42 مع أسئلة الدرس
· كلما زادت معرفة العبد بأسماء الله تعالى وصفاته زاد ايمانه
· الايمان بأن العلم من صفات الله تعالى يعزز الشعور برقابة الله تعالى
· ايماننا بأن الله هو الرزاق يجعل المسلم كريما
· الايمان بأسماء الله وصفاته يجعل المسلم يجاهد في سبيل الله تعالى
· إذا علم الانسان ان الله يسمعه ويراه فانه يبذل جهده بفعل الطاعات واجتناب المعاصي وكل ما يغضب الله تعالى
· من اثار الايمان بأسماء الله وصفاته الشعور بالطمأنينة \ تعظيم الله تعالى \ الجهاد في سبيل الله\ يعود المسلم على البذل والجود
· صفة الله العليم تدل على العلم الموجود عند الله \صفة القوي تدل على القوة\ صفة الرزاق تدل على الرزق\ السميع السمع\ البصير البصر\ الواحد لا شريك له الصمد لا اخطاء عليه سبحانه
3- عفو الرسول من 33-37
· معنى كلمة تثريب: لوم
· العفو هو مسامحة المسيء مع القدرة على معاقبته
· من الآثار المترتبة على العفو والتسامح \ نيل محبة الله تعالى\ تطهير النفوس من الاحقاد والبغضاء\ شيوع المحلة والمسامحة بين الناس
· دخل اهل مكة في الاسلام بعد عفو الرسول عنهم وذلك لانهم ادركوا ان الاسلام دين المسامحة والغفران.




يرجى التركيز على الأسئلة (التقويم) من كل درس بشكل كامل في امتحان الشهرين وحفظ الآيات الكريمة  التي تم تعينها من قبل.

----------------------------------------------------------------------------------
[bookmark: _heading=h.eig32hih7nfi]1


[bookmark: _heading=h.9t4s8p6uyh4m]. Surah Al-Waqi'ah (Verses 41-55):
· Memorize the verses: You need to memorize verses 41-55 and understand the meaning of the Surah.
· Vocabulary:
· Hot, boiling water: Extremely hot water.
· Simoom: A very hot wind.
· Mutrifeen: Those who enjoy luxury through forbidden means.
· Hanth: Associating partners with Allah (polytheism).
· People of the Left: They deserve punishment in Hell because they denied the resurrection.
· Explanation of Verses:
· "Did you send it down from the clouds, or did We send it down?": Allah is the one who sends rain from the clouds.
· "If We willed, We could make it broken pieces": Allah is capable of destroying plants.
· "If We willed, We could make it salty": Allah is capable of making rain salty.
[bookmark: _heading=h.w6ne5wpzrlha]2. Effects of Belief in Allah's Names and Attributes:
· Increasing faith: The more a person knows about Allah’s names and attributes, the stronger their faith becomes.
· Effects of belief:
· Belief that Allah is knowledgeable makes us aware of His surveillance over us.
· Belief that Allah is the provider makes us generous.
· Belief in Allah’s names and attributes strengthens our efforts to strive in His cause.
· Knowing that Allah hears and sees us makes us more careful in performing good deeds and avoiding sins.
· Allah's Names and Attributes:
· Al-‘Aleem: Allah knows everything.
· Al-Qawiyy: Allah is all-powerful.
· Ar-Razzaq: Allah is the provider.
· As-Samee': Allah hears everything.
· Al-Baseer: Allah sees everything.
· Al-Waahid: Allah is the One with no partners.
· As-Samad: Allah is the eternal and self-sufficient.
[bookmark: _heading=h.1bxb6khnh7f8]3. Forgiveness in Islam:
· "Tathreeb": Means blaming or accusing someone.
· Forgiveness: It is when you forgive someone who has wronged you, even though you have the power to punish them.
· Effects of forgiveness:
· Gaining Allah's love.
· Purifying the heart from hatred.
· Spreading love and forgiveness among people.
· The Prophet's forgiveness for the people of Makkah: After the Prophet forgave them, many of them embraced Islam because they realized that Islam is a religion of forgiveness.
[bookmark: _heading=h.s8noj3sq3sry]4. Review the Evaluation Questions:
· Make sure to study all the questions from each lesson, especially those related to the meanings of the verses and their explanation.
Good luck with your midterm exam!








[image: ]
image3.png




image2.png
aum— ] 1| 51 IYHTIEY,

BACCALAUREATE SCHOOLS





image1.png




